
 

 

 

Mediterranean Gardening France 

 
Management Committee Meeting, 10h45, May 17 2018, Callas  

 
 

Present :    Christine Daniels (President) 
  Michèle Bailey (Secretary) 
  André Guiraud (Treasurer) 

Chantal Guiraud (Seedbank/Library) 
  Nicola D’Annunzio (Committee Member) 
  June Grindley (Committee Member) 
  Ian Davis (Information Manager) 
  Roland Leclercq (Newsletter Editor) 
Apologies : Gill Pound (Committee Member) 
 

1. Approval of minutes of last MC meeting  
Deemed unnecessary because the MC had already approved the minutes when they were 
first sent out. 

 
2. President’s remarks 

CD announced that next year’s AGM will be organised by Lynn Hall and Penny Parkinson in 
Céret.  The proposed date is May 29 and the meeting will follow the same format as in 2018.   
 
*There was a further discussion about this after the meeting.  AG and Jennifer Hastings proposed 
organising a pre-AGM visit to Catalonia and the date of the 2019 AGM has therefore been changed to 
30 May. 

 
3. Secretary’s Report 

The society currently has 242 paid-up members and 7 applicants.  This represents a slight 
increase over 2017 (237 members).  79% of members are English-speaking and 21% 
French-speaking, while 84% have an address in France.  While we have members in 16 
départements, the majority of MGF members come from Var, Vaucluse, Hérault and Alpes-
Maritimes (66%). 
 

4. Treasurer’s Report  
The MGF currently has 8000 euros in the bank.  The meeting discussed what to do with 
them.  It was suggested that a speaker be engaged for the next AGM.  François Navarro and 
Olivier Filippi were mentioned as possibilities.  CD will contact Lynn and Penny to get their 
agreement and CG and RL will work on finding and engaging a speaker. 
 
A pruning workshop was also suggested and CG put forward the name of Valérie Guillaud. 
 

5. Library and seed-bank 
The seed-bank has received more seeds since the fusion of the seed-list with MGS and a 
number of orders have been received.  The library has received 90 new books from our late 
friend Jocelyn Van Riemsdijk and now contains nearly 400 books.  A number of books have 
not been returned and CG will chase them up. 
 

6. Report on website and Forum 
- EU General Data Protection Regulation 

In order to comply with the EU General Data Protection Regulation (GDPR), the MC 
appointed CD as controller and ID as Data Protection Officer.  The MC tasked the 
Information Manager with the creation and execution of a plan to ensure full GDPR 
compliance by the end of 2018.  A statement informing members of this plan will be 
made to the AGM and then will be circulated to all members. 



 
7. Newsletter 

RL suggested that MGF should make itself more visible on the internet and there was a 
discussion about how to do this.  A discussion ensued about whether or not MGF should 
continue to contribute information to the MGS website, given that the wording of that site 
could lead to confusion between the two societies.  It might be better to simply put a link to 
our events page.  CD will review the wording on the various MGS sites with JG and ND’A, 
with a view to asking MGS to consider changing the wording. 
 

8. Ligurian trip  
JG is going to Italy to contact a landscape architect to get further suggestions about gardens 
to visit.  This will be a 4-day trip in early May.   
 

9. Trip to Anjou 2019 
The MC decided to postpone this trip until 2020. 
 

10. Replacement of MGF officers 

None of the people so far approached has agreed to join the committee. We must continue 
to pursue this and an appeal will be made at the AGM. 
 

11. Any Other Business 
Future activities 

- There is a possibility that Olivier Filippi will give a conference in February. 
- The MGI meeting in Portugal will take place from 2-7 April in the Algarve and Evora. 
- Sandra Cooper has proposed a botanical walk with Gérard Weiner at the end of April. 
- Trip to Liguria at the beginning of May. 
- 30-31 May – MGF AGM in Céret.  
 

Other gardens to visit were proposed:  the Jardin des Oules near Uzès and the Jardin du 
Château de Brantes in Sorgues.  A planning meeting is proposed in October chez MB and 
ID. 

 
MGi 
The California Horticultural Society is now a member of MGi. 

 
Other 
The MC agreed that CG can exchange seeds and books with Hortus and Sète Côté Jardin 
and other partner societies. 
 
The MC offers its grateful thanks to Lesley Dean for letting us hold the meeting in her home. 

 

 
 



 

 

 

Mediterranean Gardening France 

 
 

Réunion du Conseil d’Administration, 10h45, le 17 mai 2018, Callas  
 

 

Présents :    Christine Daniels (Présidente) 
  Michèle Bailey (Secrétaire) 
  André Guiraud (Trésorier) 
  Chantal Guiraud (Grainothèque/Bibliothèque) 
  Nicola D’Annunzio (Membre du Conseil) 
  June Grindley (Membre du Conseil) 
  Ian Davis (Information Manager) 
  Roland Leclercq (Editeur Bulletin d’Infos) 
Excuses : Gill Pound (Membre du Conseil) 
 

1. Approbation du compte rendu de la dernière réunion du CA 
Pas nécessaire parce que les membres du CA l’avaient approuvé lors de son envoi.  
 

2. Remarques de la Présidente 
CD a annoncé que l’année prochaine, l’AG sera organisé à Céret par Lynn Hall et Penny 
Parkinson.  La date proposée est le 29 mai et la réunion sera du même format que celle de 
2018. 
 
* Suite à une discussion après la réunion, AG et Jennifer Hastings ont proposé l’organisation d’une visite 
en Catalogne avant la réunion.  Par conséquent, l’AG aura lieu le 30 mai. 

 
3. Rapport de la Secrétaire  

En ce moment, la société a 242 membres à jour de leur cotisation et 7 demandeurs.  Ceci 
représente une légère augmentation en comparaison avec 2017 (237 membres).  79% des 
membres sont Anglophones, 21% francophones.  84% ont une adresse en France.  Nous 
avons des membres dans 16 départements, avec une majorité (66%) dans le Var, le Vaucluse, 
l’Hérault et les Alpes-Maritimes.    

 

4. Rapport du Trésorier  
Actuellement, la société a 8000 euros en banque.  Que va-t-on en faire?  Une suggestion:   
engager un conférencier pour la prochaine AG.  On a suggéré les noms de François Navarro 
and d’Olivier Filippi.  CD contactera Lynn et Penny afin d’avoir leur accord et CG et RL se sont 
proposés pour trouver et engager un conférencier.   
 
Autre suggestion (de CG): un atelier de taille par Valérie Guillaud. 

 
5. Bibliothèque et grainothèque  

La grainothèque marche bien et a reçu beaucoup plus de graines depuis la fusion de notre liste 
avec celle de la MGS.  La bibliothèque a reçu un don de 90 livres de feu notre amie Jocelyn 
Van Riemsdijk et maintenant contient presque 400 livres.  Il y a toujours un problème avec des 
livres qui n’ont pas été rendus et CG va faire ce qu’elle peut afin de les récupérer. 

 
6. Rapport sur le site internet et le Forum 

- Régulation Général sur la Protection des Données (RGPD) 
Afin d’être en conformité avec la Régulation Général sur la Protection des Données 
(RGPD), le CA a désigné CD comme Responsable de traitement et ID comme Délégué à la 
protection des données.  Le CA a demandé à ID de créer et de mettre en œuvre un plan 
pour assurer la conformité totale avec la RGPD avant fin 2018.  L’AG sera informée de ce 
plan et un communiqué sera ensuite envoyé à tous les membres de la société.  



 
7. Bulletin d’infos 

RL a suggéré que la société devrait essayer de se rendre plus visible en ligne.  Mais 
comment ?  Une discussion a eu lieu concernant la publication d’informations concernant les 
activités de la société sur le site internet de la MGS.  Certains membres du CA pensent que 
le texte publié sur ce site risqué d’engendrer une confusion entre les deux sociétés.  Ne 
serait-il mieux d’avoir simplement un lien vers notre page d’activités?  CD, JG et ND’A  
examineront les textes sur les différents sites de la MGS, en vue de contacter la MGS afin 
de lui demander de considérer une reformulation du langage.   

 
8. Voyage en Ligurie 

JG se rendra en Italie afin de contacter un architecte-paysagiste qui peut nous renseigner 
davantage concernant des jardins à visiter.  Le voyage se déroulera sur 4 jours au début de 
mai.  

 
9. Voyage à Anjou 2019 

Le CA a décidé de reporter ce voyage à 2020. 
 

10. Remplacement des officiers de la société 
Aucune des personnes abordées à ce sujet n’a voulu devenir membre du CA.  Il nous faut 
continuer à chercher et un appel sera lancé lors de l’AG 
 

11. Divers 
Activités futures 

- Il est possible qu’Olivier Filippi organisera une conférence en février.   
- La réunion de MGi au Portugal se déroulera du 2 au 7 avril à Evora et en Algarve. 
- Sandra Cooper a proposé une randonnée botanique avec Gérard Weiner fin avril. 
- Voyage en Ligurie au début de mai. 
- 30-31 mai – l’AG de MGF à Céret.  

 
On a proposé d’autres jardins à visiter : le Jardin des Oules près d’Uzès et le Jardin du 
Château de Brantes à Sorgues.  Une réunion de planning est prévue en octobre chez MB et 
ID. 
 
MGi 
La « California Horticultural Society » est maintenant membre de MGi. 
 
Autre 
Le CA a décidé que CG est libre d’échanger des graines et des livres avec Hortus, Sète 
Côté Jardin et d’autres sociétés partenaires.   
 
Le CA tient à remercier chaleureusement Lesley Dean qui nous a gentiment accueillis chez 
elle. 

 


